

Title (en)  
Longitudinal voltage regulator with reduced output reverse current.

Title (de)  
Längsspannungsregler mit reduziertem Ausgangsrückstrom.

Title (fr)  
Régulateur de tension longitudinale avec réduction du courant de retour.

Publication  
**EP 0299292 A2 19890118 (DE)**

Application  
**EP 88110506 A 19880630**

Priority  
DE 3723579 A 19870716

Abstract (en)  
The invention relates to a longitudinal voltage regulator for a load which stores electrical energy, having a regulating element (Q1, Q2), which is arranged in a longitudinal path of the regulator and is driven by an error amplifier (F), via a control transistor (Q3), which regulator regulates out a difference between a reference voltage (VREF) and a voltage which is proportional to the regulator output voltage (VA). According to the invention, a comparator (Q4 to Q7), which compares the regulator output voltage (VA) with the regulator input voltage (VE), is provided, whose output (K) activates a controllable switch (Q8), which switches off the control transistor (Q3) when the regulator input voltage (VE) drops to a value less than the regulator nominal output voltage. <IMAGE>

Abstract (de)  
Die Erfindung betrifft einen Längsspannungsregler für eine elektrische Energie speichernde Last, mit einem in einem Reglerlängszweig angeordneten Regelement (Q1, Q2), das über einen Steuertransistor (Q3) von einem Fehlerverstärker (F) angesteuert wird, der eine Abweichung einer der Reglerausgangsspannung (VA) proportionalen Spannung von einer Referenzspannung (VREF) ausregelt. Erfindungsgemäß ist ein die Reglerausgangsspannung (VA) mit der Reglereingangsspannung (VE) vergleichender Komparator (Q4 bis Q7) vorgesehen, dessen Ausgang (K) einen steuerbaren Schalter (Q8) aktiviert, der ein Ausschalten des Steuertransistors (Q3) bewirkt, wenn die Reglereingangsspannung (VE) auf einen Wert unterhalb der Reglernennausgangsspannung abfällt.

IPC 1-7  
**G05F 1/571; G11C 5/00; H02J 9/06**

IPC 8 full level  
**G05F 1/56** (2006.01); **G05F 1/571** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**G05F 1/571** (2013.01)

Cited by  
EP0511920A1; US5343084A; KR20150048763A; EP2894537A4

Designated contracting state (EPC)  
DE FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0299292 A2 19890118; EP 0299292 A3 19890510**; DE 3723579 C1 19890216; JP H01158515 A 19890621

DOCDB simple family (application)  
**EP 88110506 A 19880630**; DE 3723579 A 19870716; JP 17683288 A 19880715